
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 13. januar 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 430 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 430:  

”Kan ministeren oplyse, om ministeren påtænker at sætte nogle initiativer i værk i 

forhold til de regioner, der på nuværende tidspunkt ikke har været gode nok til at få 

sendt regninger ud til borgere vedrørende gebyr for tolkebistand?” 

 

Svar: 

Jeg er bekendt med, at der har været en række opstartsvanskeligheder hos nogle re-

gioner i forhold til at få opkrævet tolkegebyrer, og at det er gået bedre hos nogle re-

gioner i forhold til andre.  

 

Danske Regioner nedsatte kort tid efter reglernes ikrafttræden en fælles koordinati-

onsgruppe, som har udarbejdet en fællesregional vejledning, der skal sikre ensartet-

hed i administrationen af tolkegebyret på tværs af regionerne.  

 

Det er mit indtryk, at administrationen af tolkegebyrordningen nu går væsentligt 

bedre, end den gjorde lige efter gebyrets indførelse, og at alle regioner får udsendt 

de fakturaer og indkrævet de gebyrer, som ordningen foreskriver.  

 

Sundheds- og Ældreministeriet følger løbende området.  

 

 

Med venlig hilsen 
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